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12. NEDJELJA KROZ GODINU (B)

Uvečer istoga dana kaže im: “Prijeđimo 
prijeko!” Oni otpuste mnoštvo i povezu 
Isusa kako već bijaše u lađi. A pratile su 
ga i druge lađe. Najednom nasta žestoka 
oluja, na lađu navale valovi te su je već 
gotovo napunili. A on na krmi spavaše na 
uzglavku. Probude ga i kažu mu: “Učitelju! 
Zar ne mariš što ginemo?” On se probudi, 

zaprijeti vjetru i reče moru: “Utihni! 
Umukni!” I smiri se vjetar i nasta velika 
utiha. Tada im reče: “Što ste bojažljivi? 
Kako nemate vjere?” Oni se silno 
prestrašiše pa se zapitkivahu: “Tko li je 
ovaj da mu se i vjetar i more pokoravaju?”

Mk 4, 35-41

TKO LI JE OVAJ DA MU SE I VJETAR I MORE 
POKORAVAJU?



TKO LI JE OVAJ?

Isuse, tako nas često zahvaća nemir i oluja. 
Vjerujemo da imamo za to puno razloga. 
Sve oko nas je nemirno. Ljudi su nervozni, 
ima mnogo neriješenih pitanja, ljudskih 
tragedija i boli. Sve nas to pogađa. Na osobit 
način proživljavamo to zajedno s našom 
domovinom i s našim narodom.
Danas otkrivamo, Isuse, da su i tvoji učenici 
često bili nemirni i bojažljivi. A tako su ti 
bili blizu, gledali te, osjećali te i slijedili. 
Međutim, njihovo je srce svejedno bilo 
nemirno, tjeskobno. Posebno u ovoj zgodi 
kad ih je zahvatila oluja na moru. Nisu oni 
bili strašljivci, ali ova je oluja morala biti 
osobito žestoka. Nisu više znali što bi sa 
sobom, kako bi se izvukli. Situacija nije 
bila laka. Valovi veliki, more uzburkano, 
vjetar olujni. Sve je oko njih u nemiru. Nije 
stoga čudno da su i oni bili nemirni, da ih je 
zahvatio strah, panika.
Ipak je čudesno tvoje ponašanje, Isuse! Ti 
si mirno spavao u toj istoj situaciji, u istoj 

maloj lađici. Do tebe kao da nije mogla 
doprijeti oluja. Valovi te nisu mogli omesti 
u miru što si ga tada uživao. Ti si miran. U 
tebi je sigurnost. Počivaš nakon ispunjena 
dana. Miruješ na krilu Očevu. Vjeruješ u 
ljubav svoga nebeskog Oca. Dobro znaš da 
je sve u njegovoj svetoj volji i da se izvan 
toga ništa ne događa. Potpuno si predan.
Apostoli te bude. U svome nemiru žele 
tvoju prisutnost. Međutim, možda je tu 
nešto i od onog ljudskog: žele da se i ti 
malo uznemiriš. Sve je izgledalo kao da ne 
mariš za njihovu muku i opasnost. Čudim 
se, Isuse, njihovom upitu: “Učitelju, 
zar ne mariš što ginemo?” Kako su to 
smjeli pomisliti? Ti, koji si sama ljubav, 
ti koji si im obećao da ih nećeš ostaviti 
siročad, ti, Isuse, da ne mariš? To je 
potpuno nepoznavanje tebe, to je istinsko 

pomanjkanje vjere, povjerenja u tvoju 
ljubav.
Možda ne mogu sve razumjeti, možda 
katkad izgubim orijentaciju u ispitivanju 
uzroka i posljedica, ali jedno ne smijem 
nikada zaboraviti: da ti sve znaš i da si ti 
ljubav. Tebi je stalo do nas. Ti itekako mariš 
za nas i tebi je najviše od svih stalo da mi ne 
izginemo, nego da se spasimo. Tebi je stalo 
do našega spasenja. Ti mariš za nas!
Isuse, htio bih da to nikada ne zaboravim. 
Oluja će uvijek biti; povećavat će se neprilike, 
ali ti ostaješ isti, uvijek prisutan. Ti si i danas 
u lađici svoje Crkve, ti si i danas u tijeku ovog 
vremena duboko prisutan i ukorijenjen 
u našu sudbinu. Na tebe smijemo uvijek 
računati. Dođi, Učitelju, i jednostavno budi 
uz nas. Svojom prisutnošću unijet ćeš mir 
u naša srca, a po tome će onda biti stalniji i 
jasniji i mir oko nas.
                                      fra Zvjezdan



SV. ALBERT CHMIELOWSKI

S tim je svetim čovjekom, Poljskim sv. 
Franjom XX. stoljeća, bio oduševljen 
naš Sveti otac Ivana Pavla II. već otprije. 
Još kao mladić napisao je dramu pod 
naslovom Brat našega Boga koja je 
izvođena i u Zagrebu i po Hrvatskoj 
godine 1990. Nalazi se u knjizi: Karol 
Wojtyila, Poezija, drame, eseji, u 
prijevodu Milivoja Slavičeka, a u izdanju 
Globusa (Zagreb 1984., str. 119-208). 
U uvodu u tu knjigu (str. 13-14) Marek 
Skwamicki o toj drami priopćuje:
„Rukopis te drame nađen je u kući 

jednoga od njegovih prijatelja - 
umjetnika, i to u trenutku kad je autor 
izabran za papu. Tiskan je 1979. godine 
u “Tygodniku Powszechnom”, ali je 
napisan potkraj četrdesetih godina. 
Glavnim je protagonistom drame brat 
Albert Chmielowski - Adam (1845.-
1916.), ličnost vrlo poznata u Krakowu i 
okružena legendom. “
Za svoga drugog boravka u Poljskoj, 
1983. godine, Ivan Pavao II. beatificirao 
je u Krakowu Brata Alberta, protagonistu 
svoga mladenačkog komada.
Brat našega Boga iznimnim je 
Wojtylinim djelom, zahvaljujući svojoj 
društvenoj problematici. I ono je, istina, 
preneseno na razinu diskusije o etičkim 
pitanjima i označeno vjerom na način 
koji je karakterističan za autora, ali je 
to ipak komad o problemu revolucije, 
društvenog oslobođenja bijednih i o 
biti ljudske slobode. To je, isto tako, 
drama kršćanskoga milosrđa. Danas 
nas frapira činjenica da će ideje izražene 
u Bratu našega Boga u budućnosti 
postati glavnim sadržajem socijalnog 
naučavanja Ivana Pavla II. Ta nas drama 
mladoga Karola Wojtyle uvodi u dramu 
njegove vlastite duše, kad se odlučivao 
poći za nutarnjim glasom duhovnoga 
poziva koji ga je doveo i na Stolicu sv. 
Petra. Stoga su vrlo značajne posljednje 
riječi u toj drami: “Zasigurno znam da 
sam izabrao veću slobodu”!»

fra Bonaventura Duda



RASPORED EUHARISTIJSKIH  SLAVLJA
          Nedjeljom  u  9  i  u 18  sati.  Utorkom, četvrtkom i petkom u 9 sati.

Ponedjeljkom, srijedom i subotom nema svete mise.

IZ KATOLIČKOG 
KALENDARA

PONEDJELJAK, 24. lipnja
ROĐENJE SV. IVANA KRSTITELJA

UTORAK,  25. lipnja
sv. Prosper Akvitanski; sv. Maksim, biskup

SRIJEDA, 26. lipnja
sv. Deodat; sv. Vigilije; sv. Maksencije

ČETVRTAK, 27. lipnja
sv. Ćiril Aleksandrijski, biskup i crkveni nauč.

 PETAK, 28. lipnja
sv. Irenej Lionski, biskup i mučenik

SUBOTA, 29. lipnja
sv. PETAR i PAVAO, apostoli

            NEDJELJA, 30. lipnja 
13. nedjelja kroz godinu

www.franjevci-zemun.com      tel. 011 / 2198134

“ZAŠTO BOG SPAVA 
DOK SE DOGAĐA ZLO?”

Kad se događa zlo tada dolaze u pitanje 
sva povjerenja, pa i samo vjerovanje. Tako 
je bilo uvijek. Isto pitanje se postavilo 
i prvim kršćanima koji su vođeni na 
stratišta i proganjani. Evanđeoska pouka 
je ova: ni vjernici u Boga nisu oslobođeni 
straha, nisu oslobođeni problema 
svijeta, nisu oslobođeni zala. Oni su u 
svijetu i snalaze ih sve poteškoće svijeta.

Dapače, onaj koji je sljedbenik Božji još 
će bolnije doživljavati sva zla svijeta. 
Zahvatit će ga sva bol svijeta, križ će 
svijeta pasti na njegova leđa.

Kakav je odnos Boga i zla? To je najteže 
pitanje za sve monoteističke religije, jer 
trebaju “pomiriti” Dobrog i svemogućeg 
Boga sa zlom. 

Bog ne spava, ali lažno ne tješi. On ne čini 
čudesa da se poteškoće preskoče. On ne 
uklanja poteškoće, nego daje snagu da 
se čovjek suprotstavi zlu i poteškoćama. 
I Isus je bez straha prihvatio na sebe sva 
zla svijeta da bi čovjeku vratio povjerenje 
u samoga sebe i vjeru u Boga.

Marijan Jurčević, OP


